
 Číslo materiálu: 5/03 

Komise: Komise pro městská sídliště 

Datum :   6.3.2017 

Přítomni: 

 

Hosté: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

M.Králik, Ing.Z.Jirásek, RSDr.V.Holub, M.Hlavatý,Ing.J.Vališ, Ing.J.Kropáček, 

CSc., Ing.Majznerová,D.Papaj, J.Cihlářová, 

J.Pospíšilová, Ing.V.Mareček, Ing.arch.Kremla 

 

P.Berka, Š.Caklová,  M.Reichlová, J.Adamová,   

 

Ing.Exner,Mgr.Pečenka 

Člen RM: Bc.M.Starý, DiS., Ing.Moravčíková, Ing.Viktora 

Příští jednání: 15.5.2017 v 15.30 hodin – zasedací místnost MÚ,  

Václavské nám.182  

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

Rada města  

    b e r e   n a   v ě d o m í 

   zápis z komise pro městská sídliště ze dne 6.3.2017 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 

 

1) Stav projektů a jednání - vedení města    

- přemístění Charity(realizace zastřešení venkovního prostoru ?) 

- stav jednání se správkyní konkurzní podstaty st.statku Čáslav v likvidaci o pozemcích na 

sídlišti Šipší 

- příprava koncepční zprávy o řešení dopravní situace v klidu na sídlištích - usnesení ZM č. 

157/16 

- rozpočet města 2017 - usnesení RM č. 1008/16 - stezka na Kaňk 

- info o Smart Cities 

2) informace o dalším vývoji a možnostech regenerace na sídlišti Hlouška – Ing.arch. 

M.Kremla 

3) Výstupy z ankety, doprava v klidu a v pohybu na sídlišti Šipší – M.Hlavatý, Ing. Z.Jirásek 

4) Realizace zjednosměrnění ulice Puškinská - J.Pospíšilová 

5) Schůzka s projektantem ohledně zjednosměrnění ulice Jana Palacha - Ing.Z.Jirásek 

6) Různé - Ing.Z.Jirásek 

          - možnosti rozšíření části ulice 17. listopadu v Šipší 

          - problematika vyhrazených parkovacích míst pro ZTP 

          - usnesení RM 389/16 studie in-line "průmyslovácké hřiště" 

          - evidence psů 

 

7) Kontrola zápisu z minulého jednání 9.1.2017 + výpis z RM 25.1.2017 – Ing.Z.Jirásek 

 
 



 

Jednání komise zahájil předseda komise, přivítal členy komise a hosty a seznámil s programem. 

Poděkoval za účast celého vedení města na jednání. 

 

1. Stav projektů a jednání - vedení města  

   

Ing.Jirásek – dotaz směrem k vedení – jakým způsobem probíhá kontrola plnění usnesení RM; 

pozastavuje se nad tím, že usnesení, které dává RM, nejsou plněny; z naší komise byl podán 

návrh na zařazení dvou akcí (PD na sídliště Hlouška - 500tisíc, úvozová cesta na Kaňk -800 

tisíc), aby byly zahrnuty do rozpočtu 2017; RM náš návrh schválila, vydala o tom usnesení, ale 

nestanovila zodpovědnou osobu. Doporučení z RM se vůbec neprojednávalo v ZM při schvalování 

rozpočtu. 

Ing.Viktora – samostatně to opravdu nebylo projednáno 

Ing.Janál – není to tak, že by se úředníci s tím nezabývali, zítra proběhne schůzka  s panem 

Holíkem (byla tam částka 1,5 mil na cestu, část poskytne  pan Holík), totéž platí i pro PD na 

sídliště Hlouška. 

Ing.Jirásek – to jsou potěšující zprávy, ale v tomto okamžiku mi jde o systém, mechanismus, 

jak to (ne)funguje 

 

- přemístění Charity 

Ing. Moravčíková - se problémem intenzivně zabývá a okomentovala současný stav. Oblastní 

charita má zájem o přemístění; má zájem o objekt vedle čističky odpadn.vod na Karlově. 

Problém je však ve vlastnictví pozemků, firma vlastnící pozemek je v exekuci, vlastník a 

exekutor se nemohou dohodnou, měla být veřejná dražba. Chce se paní MST spojit přímo 

s exekutorem a najít řešení. 

Oblastní charita nedisponuje s velkými finančními prostředky, bude se však hledat vhodné 

řešení, lokalita, o kterou mají zájem, je moc dobrá 

Ing.J.Kropáček – uvažuje se o využití prostor po případném odstěhování charity ? 

Ing.Moravčíková – předpokládá, že se tam umístní MŠ nebo dětské jesle (dle zákona bude 

muset obec umístit děti jak v MŠ tak v jesličkách). 

 

- stav jednání se správkyní konkurzní podstaty st.statku Čáslav v likvidaci o pozemcích na 

sídlišti Šipší 

Ing.Viktora – mluvil s paní správkyní konkurzní podstaty, která již má oficiálního soudního 

znalce; je ochotna jednat o pozemcích (úvozová cesta, parkoviště); je nutné jí zadat pozemky, 

přijde pak poté s odhadcem; pravděpodobně však nepůjde vše najednou ale postupně 

Ing.Jirásek – kdy, v jakém časovém horizontu to bude? (v nejbližší době) 

 

- příprava koncepční zprávy o řešení dopravní situace v klidu na sídlištích - usnesení ZM č. 

157/16 

 
    Usnesení č. 157/16 ke koncepční zprávě o řešení dopravní situace 
Zastupitelstvo města u k l á d á 
Radě města Kutná Hora 
zpracovat a předložit zastupitelstvu města koncepční zprávu o řešení dopravní situace v klidu na sídlištích Šipší a 
Hlouška. 
Zodpovídá : Ing.Viktora,místostarosta      Termín : 20.12.16 

 

M.Hlavatý – materiál není zpracovaný, bude požádáno o prodloužení plnění usnesení 

 

- rozpočet města 2017 - usnesení RM č. 1008/16 - stezka na Kaňk 

M.Starý – bohužel to zatím vypadá špatně, nemáme povolení, protože není celý pozemek ve 

vlastnictví města, bude se to řešit s paní Závěskou (správkyní konkurzní podstaty); projekt je 

připraven, rozpočet zpracován) 

Ing.Jirásek – má obavy, že k realizaci nedojde; minulý týden vážná dopravní nehoda, není tam 

přechod přes silnici směrem na rozhlednu 

Ing.arch.Kremla – Policie nevydá souhlasné stanovisko, je to silnice III.třídy, je to prostranství 

mimo obec. Chodník Sedlec Kaňk je s Policií projednán kladně. 



M.Hlavatý – kdyby se spojil Kaňk s Kutnou Horou ? 

Ing.Viktora – pokusí se jednat ještě s dopravní policii, zda by se nenašlo nějaké řešení (přechod, 

dopravní značení) 

 

- info o Smart Cities 

Pan starosta pozval svým dopisem na veřejnou prezentaci do Vlašského dvoru do Rytířského 

sálu odbornou veřejnost, zástupce státních i městských organizací, zastupitele, úředníky, 

městské komise. Veřejná prezentace vysvětlila, co je smyslem „chytrých měst“ a jak by mohla 

fungovat do budoucna spolupráce nových technologií a koncepcí. 

Ing.Jirásek se taky zúčastnil prezentace a vyjádřil své vlastní pocity. 

M.Starý – dle jeho slov v Kutné Hoře chybí koncepce, do budoucna nás to čeká. Dá se zpracovat 

zatím obecná koncepce asi s pěti směry (zaměřeno napr. na odpady, parkování, info systém 

cestovní ruch). Vše je taky o finančních prostředcích. 

 

 

2. Informace o dalším vývoji a možnostech regenerace na sídlišti Hlouška –  

Ing.arch. M.Kremla 

Ing.arch.Kremla – již jsou finanční prostředky na projekt regenerace sídliště Hlouška; 

v současné době se zpracovává zadání; než se spustí výběrové řízení, tak se dělají ještě 

analýzy, především dopravy a obyvatelstva; dle výsledků by se zpracovala etapizace. 

Dle prvního nástřelu zadání je prostor rozdělen do 7 částí (etapizace bude tam, kde jsou 

nejvyšší domy a tam je taky největší problém s dopravou. 

V zadání se chtějí věnovat nejen dopravě ale i řešení majetkoprávních vztahů (pozemků), mohly 

by se do budoucna části pronajímat (veřejný prostor) 

M.Starý – prostor pod Českou spořitelnou, plánuje se schůzka s vlastníkem, byla by vhodná 

plocha na získání nových parkovacích prostorů.  

3. Výstupy z ankety, doprava v klidu a v pohybu na sídlišti Šipší – 

M.Hlavatý, Ing. Z.Jirásek 

Ing.Jirásek – vyjádřil poděkování Martinu Hlavatému, který zpracoval výsledky ankety, která 

probíhala na sídlišti. 

M.Hlavatý – okomentoval výsledky, které jsou podobné těm, které byly před 10 lety. Taky mimo 

jiné zdůraznil, že občané jsou přesvědčeni o tom, že Město má povinnost se o lidi starat. 

Z ankety vyplývá, že investovat do parkování je ochotno minimum obyvatel. Navrhuje omezit 

auta do 2 tun. Všichni účastníci ankety nejsou ochotni chodit  parkovat do vzdálenějšího místa. 

M.Starý – zajistit a vyvěsit do vývěsky mapu pozemků včetně cenové mapy (zajistí Děkanovská 

u odboru správy majetku). 

M.Starý – dát materiál o vyhodnocení ankety do rady města (22.3.), domluvit účast p.Jiráska a 

Hlavatého na radě(zajistí Děkanovská). 

Ing.Vališ – navrhuje ošetřit, zda ten, kdo bude mít dvě auta, tak to druhé již bude zpoplatněno 

– zavést rezidenční parkování 

M.Starý – k nápadu pana Vališe, to musí být jednotné politické rozhodnutí 

Ing.Jirásek – špatné parkování je taky vina špatné činnosti Městské policie 

4. Realizace zjednosměrnění ulice Puškinská - J.Pospíšilová 

J.Pospíšilová – zatím odbor dopravy nevydal souhlas na zjednosměrnění a v případě, že 

z odboru dopravy bude kladné stanovisko, tak se má zrealizovat zjednosměrnění navzdory 

petici? 

M.Starý – petice obyvatel ulice Puškinská, opatřená se 119 podpisy – je to připomínka, která má 

negativní dopad na řešení, ale opravdu  nelze vyhovět všem, každý občan má právo se vyjádřit 

Komise pro městská sídliště doporučuje, aby technické oddělení ve spolupráci 

s odborem dopravy dokončilo zjednosměrnění ulice Puškinská. 



5. Schůzka s projektantem ohledně zjednosměrnění ulice Jana Palacha - Ing.Z.Jirásek 

Projedná se až na příštím jednání v květnu. 

6. Různé  

-  možnosti rozšíření části ulice 17. listopadu v Šipší 

J.Pospíšilová – upozornila, že obdržela vyjádření z hlediska zeleně a je nepřijatelné  

(citace: „ ul.17.listopadu, rozšiřování parkovacích míst ubráním zeleně není z hlediska správy zeleně 

přijatelný. Dřeviny rostoucí na místě zadržují škodliviny z projíždějících aut, zároveň fungují jako hluková 

stěna. Posunutím by došlo k zhutnění půdy, poškození kořenů a ubrání plochy, která zadržuje vodu. 
Zadržování vody je v současné době velmi důležité, voda se nemá  ve městě kde vsakovat a hrozí 
vysýchání. V létě je místo s větší zelení pro obyvatele přínosnější“. 
 

Z informace majetkového oddělení vyplývá, že pozemkové problémy v této lokalitě nejsou.  

Na minulém jednání komise doporučila zpracovat studii na rozšíření vozovky v dolní části ulice 

17.listopadu a návrh do RM se opakuje. 

Zpracovat studii na rozšíření vozovky v dolní části ulice 17. listopadu o cca 2 metry 

(rozměry chodníku). To umožní parkování vozidel na obou stranách ulice a mohlo by 

tak přibýt až 20 parkovacích míst 

 
 - problematika vyhrazených parkovacích míst pro ZTP 

J.Pospíšilová – dochází až k zastrašování při likvidaci místa se ZTP, bude tam odstraněna 

tabulka 

Ing.Jirásek – zjistit, zda se nemůže všeobecně zřizovat parkování pro ZTP (aby nebylo adresné) 

Návrh, zda by se pan Jirásek spolu s pani Pospíšilovou Zúčastnili na jednání sociální komise. 

(zjistit termín a zajistit možnost účasti na jednání sociální komise – zajistí Děkanovská) 

Problematiku nadále povede v patrnosti předseda komise. 

 

usnesení RM 389/16 studie in-line "průmyslovácké hřiště" 

Studie je hotova 

 

 evidence psů 

Ing.Mareček – měsíc březen – je akce čistoty, k tomu mpatří i venčení psů. Probíhá kontrola, 

zda je pes přihlášen, když není, dá se na vědomí na ekonomický odbor paní Malichové; velký 

problém nastal, když odpadla povinnost nosit známky 

M.Hlavatý – podal návrh, že by se mohla změnit obecně závazná vyhláška, nařídit čipování psů 

Ing.Majznerová – ohradila se proti návrhu na čipování psů 

 

 
- dohled nad způsobem parkování na sídlišti Šipší 

 

Ing.Jirásek – špatné parkování na sídlišti je taky vina špatné činnosti Městské policie, i když ví, 

že MP má 7 lidí pod stav. 

Dle názoru pana Loudy z DI, je město přeznačkované 

Ing.Jirásek – namalovat žluté čáry 

M.Starý – požádal pana Jiráska o přeposlání dopisu z Ministerstva vnitra (bohužel, bylo to jen 

ústně) 

Ing.Mareček – nesouhlasí s nařčením, že MP nic nedělá, předložil statistiku, která říká opak 

Ing.Jirásek – co dělá MP směrem k vedení, jaké opatření navrhují ke zlepšení situace 

Ing.Mareček – lidé nespolupracují 

M.Hlavatý – ulice Mazáková, u značky se zákazem se pořád parkuje, popeláři musí ručně tahat 

kontejnery, nedostanou se tam s popelářským vozem 

Ing.Vališ – dle jeho názoru problém s parkováním na sídlišti zas není tak dramatický,nastává až 

večer cca po 17 hodině je již nutné to sídliště obejít a najít místo   i vzdálenější od místa bydliště 

Souhlasí s předsedou komise, ať MP uděluje pokuty za nesprávné parkování. 

 



- návrh změn v MHD od roku 2018 

RSDr.V.Holub – účastnil se prezentace o plánu nové MHD, přednesl své náměty a připomínky a 

současně je odnesl do redakce Kutnohorských listů 

M.Starý – dle jeho názoru nebylo nutné dát připomínky hned do novin,stačilo by to sdělit panu 

Fedorovičovi, dále informoval, že se to v měsíci březnu bude dávat na krajský úřad 

Ing.Jirásek – domnívá se, že by pan Holub měl obdržet na svůj námět a připomínky odpověď. 

- Ing.Majznerová – kovové odpady 

M.Hlavatý – informoval o  možnosti realizace námětu pani Majznerové, za který poděkoval; AVE 

s tím nemá problém, je podána žádost na odbor životního prostředí na směsná komodita obalů 
(plasty + plechovky) 

- připomínky pana Kozáka 

-před školou ZŠ J.Palacha jsou tři vzrostlé stromy, ve třídách se kvůli jejich velikosti musí svítit 

- Palachova ulice – roští, rozrostlé túje podél chodníku, přes ně není vidět 

- z druhé strany  je nový chodník, který se „zvedá“ – nebezpečí úrazu 

- u kontejneru 165 je strom dvojče, který má venku kořeny, domnívá se, že by se na to měl 

podívat odborník 

- přípomínk Ing.Kropáčka, CSc. 

- opakovaně upozornil na velký problém s holuby na celém území města 

-připomínka pana D.Papaje 

-v minulosti upozorňoval na nefunkčnost městského rozhlasu, na to, že některé vůbec 

nefungují; současnost je dnes taková, že vadné ampliony jsou odstraněny a lidé tam nedostávají 

žádné informace 

M.Hlavatý upozornil, že městský rozhlas má sloužit jenom při nebezpečí (povodeň a podobně) 

- kruhák u Kauflandu a realizace závory na parkoviště před Kauflandem – bližší informace se 

neví 

- připomínka paní Janáskové 

Zda bude zesílená kontrola u hlavního nádraží 

-upozornění technického oddělení 

J.Pospíšilová – upozornila, že od 1.4.2017 začíná opět zónové čištění (odtahová služba je 

zvýšená na 1950 Kč) 

7. Kontrola zápisu z minulého jednání  – Ing.Z.Jirásek 

Byla provedena. 

 

 



3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM :  

Komise pro městská sídliště doporučuje, aby technické oddělení ve spolupráci 

s odborem dopravy dokončilo zjednosměrnění ulice Puškinská. 

Zpracovat studii na rozšíření vozovky v dolní části ulice 17. listopadu o cca 2 metry 

(rozměry chodníku). To umožní parkování vozidel na obou stranách ulice a mohlo by 

tak přibýt až 20 parkovacích míst 

 

Zapsal : Bc. Alena Děkanovská 

Elektronicky ověřil : Ing.Zdeněk Jirásek 

 

 


